
Leden 2024 

 

Vánoce uběhly jako voda a byl tu Nový rok i nový rok 2024. Jaký bude? „O době, ve které 

žijeme, rozhodnout nemůžeme. Můžeme ale rozhodnout o tom, k čemu využijeme čas 

svého života. Moudrost nespočívá v tom, jak nejlépe proplout a prosadit se, ale jak naplnit 

život. Život každého z nás totiž přispívá k tomu, jaká je dneska doba.“ 

A my doplníme čísi moudrá slova, že můžeme být během svého života důležitým Světlem 

někomu jinému. Skrze nás může mít někdo život prozářen. Je jedno jak. Vlídnými slovy, 

smyslem pro humor, nabídkou pomoci, prostým úsměvem… nebo pouhou naší existencí. 

Komu jste vy lucernou, která zažene aspoň občas chmury a projasní den či noc? 

 



Počasí v lednu roku 2024 by se dalo zhodnotit všelijak, jen ne označit za bílé. Sice někdy 

dost mrzlo a občas to na ulicích klouzalo, ale sníh ten tam. Bojíme se, aby budoucí generace 

neznaly sníh jen z obrázků Josefa Lady či starších fotografií. Na planetu Zemi je třeba 

myslet během svého každodenního života – při třídění odpadů, šetření vodou a energiemi, 

nakupování výrobků a služeb, způsobu cestování… 

Ale jelikož bylo v lednu poměrně chladno, byť beze sněhu, užili si žáci alespoň bruslení, 

zejména první stupeň, ale tuto pohybovou kratochvíli zařadili do lednového plánu i někteří 

druhostupňoví učitelé. Bruslilo se opět na kluzišti Vodova nedaleko školy. 

 



 

 

 



Leden je, jak známo, měsíc, kdy se ve větší míře zkouší, píší testy, slohové práce, písemky 

hovorově zvané „pololetky“, tudíž se více času trávilo v budově školy. Formou hovorových 

hodin proběhly třídní schůzky s rodiči a zákonnými zástupci žáků. Vedoucí Školního 

poradenského pracoviště Mgr. Vladimíra Knytlová, výchovná poradkyně, měla navíc 

schůzku s rodiči žáků 5., 7. a 9. ročníků kvůli přijímacím zkouškám na gymnázia a střední 

školy. Letos je možno podat až tři přihlášky a lze využít i elektronickou formu. 

 

To vše se konalo v jeden den a před všemi schůzkami proběhly také pedagogické rady na 

obou stupních. Po uzavření známek se uzavřela i absence. 

Jak už jsme zmínili, v lednu těch aktivit nad rámec běžného vyučování nebylo příliš, ale 

přece jen se sem tam někdo vydal mimo školu. Třeba I. A si užila tematického programu 

„Strašidla v pohádkách“ v královopolské pobočce Knihovny Jiřího Mahena. 

 



 

Na stejném místě měli program žáci V. A. Ti se však místo bludiček, hejkalů, šotků, vodníků 

a ježibab ponořili mezi dobrodružnou literaturu. 

Všechny šesté ročníky čekala v lednu návštěva vědeckého parku VIDA. Myslíme, že si to 

žáci hezky užili. 

 



 

 



V závěru ledna se konalo školní kolo soutěže v anglické konverzaci a školní kolo biologické 

olympiády. Chcete vědět více? 

Kategorie C ve školním kole olympiády v biologii se zúčastnilo celkem 23 žáků                          

8. a 9. ročníků. 

Na 1. místě skončila Nella Doleželová z IX. C. Následně se o 2. a 3. místo dělil společným 

počtem bodů Matěj Skládaný z IX. B se Sandrou Bergmannovou z IX. C (ta nepostupuje 

dále kvůli přípravě na přijímací zkoušky). 

Co se týče kategorie D čili 6. a 7. ročníků, ze kterých se zapojilo 22 žáků, skončili na        

1. až 2. místě Helena Pokorná ze VI. B a Roman Vančura ze VII. C. 

Všem zapojeným žákům děkujeme a těm, co získali 1. a 2. místo, budeme držet palce 

v okresním kole, které proběhne v března a v dubnu (dle kategorií). 

 

 



 

 



A dále předáme slovo PaedDr. Miladě Zezulové: 

Dne 29. ledna 2024 proběhlo na naší škole školní kolo soutěže v anglickém jazyce. 

Zúčastnilo se ho celkem 28 žáků druhého stupně, kteří prokazovali své schopnosti 

v porozumění neznámému slyšenému textu a v konverzaci na vybrané téma. Po pečlivém 

zvážení všech kritérií rozhodly zkušební komise takto: 

V kategorii žáků 6. a 7. ročníků se umístila na 

3. místě Monica Baierle ze VII. C 

2. místě Sebastian Rotter ze VII. C 

a na 1. místě Adina Stachová ze VII. D 

 

V kategorii žáků 8. a 9. ročníků obsadila 

3. místo Sandra Bergmannová z IX. D 

2. místo Matyáš Tichý z IX. C 

a 1. místo Karolína Budařová z VIII. C 

 

Všem soutěžícím děkujeme za účast a jmenovaným srdečně blahopřejeme. Vítězům 

přejeme hodně štěstí při reprezentaci naší školy v okresním kole. Poděkování patří také 

vyučujícím anglického jazyka, kteří se aktivně podíleli na zdárném průběhu celé soutěže. 

 
 

 



A protože již známe výsledky okresního kolo v matematické olympiádě pro 5. ročníky, 

které proběhlo na Základní škole Křídlovická v měsíci lednu, rádi se s vámi o ně podělíme. 

Za okres Brno-město se snažilo po dobu 90 minut vyřešit 3 úlohy celkem 253 soutěžících 

žáků. Kalkulačka nebyla povolena, zato psací potřeby a zejména hlava ano. 

Naše Barbora Matysová z V. C skončila na 3. místě (15 bodů), 

Lukáš Kozmon z V. C a Vojtěch Štefl z V. D dosáhli svými 13 body na 5. místo. 

A Zuzana Kurečková z V. A získala 9 bodů a tím se umístila na 9. příčce. 

 

Před „uzávěrkou školní kroniky“ k nám doputovaly informace ještě o jedné zajímavé 

soutěži, o které se v kronice občas zmiňujeme. A předáme pomyslné pero paní učitelce 

Mgr. Martině Slavíkové, která u nás soutěž zaštiťuje: 

Radujeme se, že naše škola má řadu nadaných dětí, které se nebojí soutěží a konfrontací 

se svými vrstevníky. Koncem ledna proběhlo okresní kolo soutěže finanční gramotnosti. 

V něm naši školu skvěle reprezentoval tříčlenný tým ve složení Tomáš Prchal z IX. D, 

Simon Pavloušek z VIII. B a Helena Zavadilová z VIII. A. 

Tito žáci byli nejlepší ve školním kole, které probíhalo v prosinci online testem. Obstáli 

v konkurenci 17 škol v okrese Brno-město, když získali krásné 4. místo. Gratulujeme a těší 

nás i fakt, že se neztratili mezi studenty gymnázií. Prvenství totiž získalo Gymnázium 

Brno-Řečkovice a bronz Eko gymnázium Brno. (Na druhém místě byla Základní škola Jana 

Broskvy, na pátém místě Základní škola Sirotkova v Žabovřeskách.) 

Blahopřejeme celému týmu, děkujeme za reprezentaci naší školy a věříme, že se jim 

získané informace a vědomosti budou v životě jednou dobře hodit. 



 

 

Blížíme se k závěru školní kroniky. Je třeba však zmínit ještě několik důležitých momentů, 

jako byl školní ples, výuka první pomoci a poslední lednový den. 

Začneme třeba plesem. Už v loňském roce se konal v horní tělocvičně ples 9. ročníků, 

který byl v historii školy prvním plesem. Většinou se plesá až na střední škole, ale naši 

loňští deváťáci si moc přáli zahájit tuto tradici, na kterou navázali holky a kluci                       

z letošních devítek. 

Samozřejmě byl ples dobrovolný a nechyběla hudba, tanec včetně 

výuky tance, zábavné společenské hry, lákavé občerstvení, tombola, 

vyhlášení krále a královny plesu a pochopitelně několik pedagogů, bez 

kterých by se to neobešlo. Patří jim veliký dík. 

Jsou to Mgr. Veronika Strašáková, Mgr. Jana Chaloupková,             

Mgr. Lukáš Šnajdr a Mgr. Hana Hamplová. 

A nyní malá fotoreportáž: 



 

 



 

 



 

 



Ve třídě VIII. C proběhla výuka první pomoci s praktickým nácvikem resuscitace. 

 

 



Poslední lednový den patří tradičně pololetnímu vysvědčení, ale dříve, než se tak stalo, 

užili si žáci den mimořádným způsobem, zejména na 2. stupni. Akci jsme nazvali Třídnický 

den. 

Některé třídy zařadily do programu společnou snídani. Každý přinesl něco z domu a byly 

z toho nakonec „švédské stoly“ či spíše „švédské lavice“, když jsme tedy ve škole. 

 

 



Deváťáci si zahráli v Brně-Líšni bowling. Jiní si užili vědecký park VIDA. Většina šesťáků 

a sedmáků měla možnost vyslechnout si odbornou přednášku první pomoci pana Vlastimila 

Bendy, zkušeného pozemního (dříve i leteckého) profesionálního záchranáře. 

 

 



 

Jiní žáci z obou stupňů vyrazili pod dohledem pana školníka prohlédnout si bývalý 

protiatomový kryt (o tom se však více rozepíšeme až v únorové školní kronice). 

 



A potom paní učitelky a páni učitelé rozdali žákům pololetní vysvědčení. Dnes už se dává 

jenom výpis, který si mohou nechat. Starší generace pamatují, jak jsme museli opatrně 

odnést vysvědčení domů, ukázat rodičům a prarodičům, a poté následující školní den 

přinést nepoškozené zpátky třídnímu učiteli. Ten vysvědčení schoval a na konci června 

připsal známky z 2. pololetí. Ano, dříve se vysvědčení vyplňovala ručně psacím písmem.       

S tím se lze dnes setkat pouze v případě opisů (speciálních osvědčených kopií) starých 

vysvědčení, která ještě nebyla v elektronické podobě. 

 

Co říci na závěr lednové kroniky? Inu, začal nový kalendářní rok, tak přejeme všem dětem, 

ale i dospělým, aby více žili opravdové lidské vztahy. Protože dobré vztahy postavené na 

pravdě, lásce a vlídnosti jsou poklad na zemi a jednou se zúročí. 

Přejeme vám všem, malým i velkým, abyste méně žili virtuálně, ale více skutečně. Ten 

přetechnizovaný svět smí být jen pomocníkem, nikoliv vládcem. Nalaďte úsměv nejen na 

tváři, ale i v duši. A buďte někomu Světlem… 

Kdo jsi, Světlo, 

jež mne naplňuješ 

a osvěcuješ 

temnotu mého srdce? 

Vedeš mne 

jako ruka matky 

a opuštěna tebou 

nemohla bych jít 

ani o krok dál… 

 

Edita Steinová 


